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ZÁPISNICA 

z 2. riadneho zasadnutia AS TU 

27. apríla 2017 o 13.30 h 

Aula Študentského domova TU (Rybníkova 13A, Trnava). 
 

Prítomní: Mgr. et Mgr. Art. Barbora Balážová, PhD., doc. PhDr. Juraj Hladký, PhD., doc. RNDr. 

Dušan Hollý, CSc., PhDr. Andrej Závodný, PhD., Bc. Dagmara Blažková, Bc. Katarína 

Olejárová, Bc. Jozef Smolinský, doc. PhDr. Andrea Botíková, PhD., PhDr. Kristína Grendová, 

PhD., Mgr. Katarína Dudáková, doc. JUDr. Mgr. Martina Gajdošová, PhD., doc. JUDr. Monika 

Jurčová, PhD., doc. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD., JUDr. Peter Varga, PhD., JUDr. Kristína 

Jurišová, Mgr. Dominika Kučerová, Mgr. Daniela Hlobíková, prof. ThDr. Ladislav Csontos SJ, 

PhD., prof. PhDr. ThLic. Juraj Dolinský, PhD., PhDr. Renáta Jamborová, PhD., Mgr. et Mgr. 

Lukáš Jeník, PhD., doc. ThDr. Jozef Kyselica, PhD., Bc. Veronika Česká, Bc. Anna 

Zámečníková, Mgr. Katarína Karabová, PhD., PhDr. Pavol Krištof, PhD., PhDr. Peter Rusnák, 

PhD., PhDr. Peter Žitný, PhD., Mgr. Michal Kohút, Barbora Mišovičová, Bc. Ľubomír Šottník, 

PhDr. Henrieta Žažová, PhD.  

Ospravedlnení: Mgr. Martin Brestovanský, PhD., doc. PhDr. Ondrej Botek, PhD., Mgr. 

Michaela Hromková, PhD., Barbora Bilková, Mgr. Barbora Rajnáková, JUDr. Marianna Novotná, 

PhD., prof. PhDr. Ivan Gerát, PhD.,  

Hostia: prof. doc. JUDr. Marek Šmid, PhD., rektor TU, Ing. Viera Peterková, PhD., prorektorka 

TU, prof. PhDr. Vladimír Rábik, PhD., prorektor TU, doc. PhDr. Marek Majdan, PhD., prorektor 

TU, Ing. Milan Hornáček, kvestor TU, Mgr. Mária Dědová, PhD., prodekanka FF TU. 

 

Program: 
1. Otvorenie.  

2. Kontrola uznesení AS TU. 

3. Zmeny a doplnky Štatútu Filozofickej fakulty TU v Trnave. 

4. Zmeny a doplnky Študijného poriadku Filozofickej fakulty TU v Trnave 

5. Výročná správa o činnosti TU v Trnave za rok 2016. 

6. Výročná správa o hospodárení TU v Trnave za rok 2016. 

7. Návrh rozpočtu TU v Trnave na rok 2017. 

8. Rozličné. 

 

 

Bod 1 – Otvorenie 

 

 Druhé riadne zasadnutie Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len 

„AS TU“) otvorila Mgr. Katarína Karabová, PhD. (ďalej len „predsedníčka AS TU“). Privítala 

prof. doc. JUDr. Mareka Šmida, PhD., rektora TU (ďalej len „rektor TU), a prítomných hostí. 

Informovala o členoch AS TU, ktorí v súlade s § 10 ods. 7 Rokovacieho poriadku AS TU 

ospravedlnili svoju neúčasť na zasadnutí.  

 Na základe kontroly prezenčnej listiny skonštatovala uznášaniaschopnosť AS TU, ktorý 

pristúpil k voľbe svojich pracovných orgánov. AS TU prijal nasledovné uznesenia: 

 

Uznesenie AS TU 2R-1/27042017 
AS TU ustanovuje za skrutátorku 2. riadneho zasadnutia AS TU za zamestnaneckú časť               

dr. Kristínu Grendovú.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní:          32 

za:              32           

proti:                 0      

zdržal sa:           0  

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
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Uznesenie AS TU 2R-2/27042017 
AS TU ustanovuje za skrutátorku 2. riadneho zasadnutia AS TU za študentskú časť Bc. Katarínu 

Olejárovú.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní:          32 

za:              31           

proti:                 0      

zdržal sa:           1  

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou hlasov schválené.  

 

Uznesenie AS TU 2R-3/27042017 
AS TU schvaľuje za predsedu návrhovej komisie 2. riadneho zasadnutia AS TU dr. Petra Vargu, 

za členov návrhovej komisie za zamestnaneckú časť doc. Dušana Hollého a za študentskú časť 

Mgr. Katarínu Dudákovú.  

  

Hlasovanie: 

Prítomní:         32 

za:             32           

proti:                0      

zdržal sa:          0 

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
 

Uznesenie AS TU 2R-4/27042017 
AS TU schvaľuje za overovateľov zápisnice z 2. riadneho zasadnutia AS TU dr. Andreja 

Závodného a Mgr. Michala Kohúta.                             

 

Hlasovanie: 

Prítomní:         32 

za:             31           

proti:                0      

zdržal sa:           1 

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 
 

 AS TU následne prešiel k schvaľovaniu programu. Keďže predsedníčke AS TU nebol 

doručený žiadny pozmeňujúci návrh k návrhu programu, AS TU prešiel k hlasovaniu a prijal 

nasledovné uznesenie: 

 

Uznesenie AS TU 2R-5/27042017 

AS TU schvaľuje program 2. riadneho zasadnutia v predloženom znení: 

1. Otvorenie.  

2. Kontrola uznesení AS TU. 

3. Zmeny a doplnky Štatútu Filozofickej fakulty TU v Trnave. 

4. Zmeny a doplnky Študijného poriadku Filozofickej fakulty TU v Trnave. 

5. Výročná správa o činnosti TU v Trnave za rok 2016. 

6. Výročná správa o hospodárení TU v Trnave za rok 2016. 

7. Návrh rozpočtu TU v Trnave na rok 2017. 

8. Rozličné. 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:         32 

za:             32          

proti:                0      

zdržal sa:          0  

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 



3 

 

Bod 2 – Kontrola uznesení AS TU 

 

Predsedníčka AS TU konštatovala, že na predchádzajúcom zasadnutí bolo prijaté 

uznesenie v súvislosti so schválením Správy o činnosti AS TU za rok 2016, ktoré zaviazalo 

tajomníčku AS TU zverejniť správu na webovom sídle univerzity, preto požiadala tajomníčku AS 

TU o informáciu o splnení danej úlohy. Tajomníčka AS TU informovala prítomných, že 

schválený text správy bol zverejnený na webovom sídle AS TU ako i na úradnej výveske AS TU 

na webovom sídle univerzity.  

 

 

Bod 3 - Zmeny a doplnky Štatútu Filozofickej fakulty TU v Trnave 

 

Predsedníčka AS TU informovala, že dňa 19. apríla 2017 dekan FF TU listom požiadal 

v zmysle § 9 ods. 1 písm. b) zákona č. 131/2002 Z.z. o vysokých školách a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov (ďalej len „zákon o vysokých školách“) o schválenie zmien a doplnkov 

Štatútu FF TU. Podotkla, že jej do dnešného dňa neboli doručené žiadne pripomienky 

k predloženému návrhu.  

 

Privítala dr. Dědovú, prodekanku FF TU, ktorá bola dekanom FF TU poverená, aby ho 

vzhľadom na jeho neprítomnosť zastupovala v tejto záležitosti. Dr. Dědová následne v mene 

predkladateľa prítomným zdôvodnila predložený materiál. Uviedla, že zmena sa týka funkčného 

obdobia vedúcich katedier a členov senátu FF TU. Tento návrh bol už schválený Kolégiom 

dekana FF TU a takisto Akademickým senátom FF TU.  

 

V rámci otvorenej diskusie požiadal dr. Varga z PF TU o ozrejmenie predloženej zmeny. 

Prodekanka FF TU objasnila, že zmenou je časovo určené funkčné obdobie členov senátu fakulty 

a vymedzenie funkčného obdobia vedúcich katedier sa úplne vypúšťa, ďalší článok zmien 

a doplnkov sa týka spôsobu výberového konania vedúcich zamestnancov fakúlt. Následne dr. 

Varga navrhol formálnu pripomienku k návrhu, a to očíslovať návrh poradovým číslom 1, čo 

prodekanka v zastúpení predkladateľa akceptovala.  

 

Predsedníčka AS TU následne uzavrela diskusiu. AS TU prešlo k hlasovaniu a prijalo 

uznesenie: 

 

Uznesenie AS TU 2R-6/27042017 
AS TU schvaľuje Zmeny a doplnky Štatútu Filozofickej fakulty TU v Trnave v predloženom znení.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:         32 

za:             31          

proti:                0      

zdržal sa:          1  

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

 

Bod 4 - Zmeny a doplnky Študijného poriadku Filozofickej fakulty TU v Trnave 

 

Predsedníčka AS TU informovala, že listom zo dňa 19. apríla 2017 ju dekan FF TU 

zároveň požiadal o schválenie zmien a doplnkov č. 2 k študijnému poriadku FF TU. Podotkla, že 

tak ako v predošlom prípade, do dnešného dňa jej neboli doručené žiadne pripomienky ani návrhy 

na zmenu k predloženému materiálu. Vyzvala prodekanku FF TU, aby zdôvodnila predložený 

návrh.  Prodekanka FF TU priblížila prítomným konkrétne zmeny a doplnenia v znení študijného 

poriadku.  
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Do otvorenej diskusie sa nik z prítomných nezapojil, preto predsedníčka AS TU diskusiu 

uzavrela a dala hlasovať o návrhu uznesenia: 

 

Uznesenie AS TU 2R-7/27042017 
AS TU schvaľuje Zmeny a doplnky Študijného poriadku Filozofickej fakulty TU v Trnave 

v predloženom znení.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:         32 

za:             31          

proti:                0      

zdržal sa:           1  

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

 

Bod 5 - Výročná správa o činnosti TU v Trnave za rok 2016 

 

Predsedníčka AS TU uviedla, že na základe § 9 ods. 1 písm. k) zákona o vysokých 

školách schvaľuje AS TU výročnú správu o činnosti predloženú rektorom. Následne poprosila 

rektora TU, ktorý listom zo dňa 19. apríla 2017 požiadal AS TU o schválenie, aby ako 

predkladateľ materiálu informoval o jeho obsahu. 

 

Rektor TU uviedol, že spracovateľom uvedenej správy je prorektor TU pre vedeckú 

a umeleckú činnosť prof. Rábik, preto ho vyzval k priblíženiu jej štruktúry a obsahu. Prof. Rábik 

informoval, že povinnosť spracovať a zverejňovať správu o činnosti ukladá univerzite zákon 

o vysokých školách, do konca apríla je potrebné predložiť schválenú správu Ministerstvu 

školstva, vedy, výskumu a športu SR (ďalej len „ministerstvo školstva“) elektronicky a do 15. 

mája vo fyzickej podobe. Forma i štruktúra výročnej správy je spracovaná v súlade s metodickým 

pokynom ministerstva školstva. Správa sumarizuje celkové informácie a činnosť univerzity za 

kalendárny rok 2016, pričom má dve časti – textovú a tabuľkovú časť, a to v určenej štruktúre. 

Následne priblížil prítomným obsah jednotlivých častí správy, ktoré mapujú konkrétne oblasti 

činnosti univerzity.  

  

 Predsedníčka AS TU uviedla, že jej neboli doručené žiadne pripomienky, preto otvorila 

rozpravu k uvedenému návrhu materiálu. Keďže sa do rozpravy nik nezapojil, predsedníčka AS 

TU diskusiu uzavrela a AS TU pristúpil k hlasovaniu o uznesení: 

 

Uznesenie AS TU 2R-8/27042017 
AS TU schvaľuje Výročnú správa o činnosti TU v Trnave za rok 2016 v predloženom znení.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:         32 

za:             32          

proti:                0      

zdržal sa:           0 

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

 

 

Bod 6 – Výročná správa o hospodárení TU v Trnave za rok 2016 

 

Predsedníčka AS TU ozrejmila, že tak ako i v predošlom prípade, v zmysle zákona 

schvaľuje AS TU výročnú správu o hospodárení predloženú rektorom. Požiadala preto rektora TU 

ako predkladateľa materiálu, aby informoval o jeho obsahu. 
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Rektor uviedol, že správa obsahuje informácie a výsledky univerzity v oblasti jej 

hospodárenia a rozvoja. Požiadal kvestora TU, aby návrh prezentoval podrobnejšie. Kvestor TU 

Ing. Hornáček uviedol, že Výročnú správu o hospodárení predkladá univerzita v súlade 

s vydaným metodickým usmernením a smernicou ministerstva školstva. Predložené znenie správy 

o hospodárení už prešlo schvaľovacím konaním na zasadnutí Grémia a Kolégia rektora TU. 

Správa poskytuje obraz o finančnej a majetkovej situácii univerzity, prezentované výsledky 

zahŕňajú hospodárenie všetkých súčastí TU – jednotlivých fakúlt a ostatných univerzitných 

pracovísk a účelových zariadení, pričom podstatnú časť tvoria príslušné účtovné výkazy. 

 

Hlavným zdrojom financovania boli finančné prostriedky pridelené univerzite zo štátneho 

rozpočtu prostredníctvom rozpočtu ministerstva školstva, na základe dotačnej zmluvy a jej 

dodatkov a zároveň možnosť využitia nevyčerpanej časti dotácie z predchádzajúceho roka. TU 

dosiahla v roku 2015 kladný hospodársky výsledok vo výške 948 538 Eur (po zdanení).  

Jednotlivé súčasti univerzity vykázali väčšinou zisk okrem Filozofickej fakulty a už niekoľko 

rokov po sebe vykazuje stratu aj študentská jedáleň. Príčinou je postupné znižovanie počtu 

stravníkov. 

 

Následne predsedníčka AS TU otvorila diskusiu, do ktorej sa zapojil dr. Varga z PF TU. 

V súvislosti s kladným hospodárskym výsledkom univerzity za rok 2016, ktorý je v správe 

vykázaný sa zaujímal o jeho vznik a zdroje. Kvestor univerzity vysvetlil, že napriek strate v roku 

2015 dosiahla univerzita v roku 2016 kladný hospodársky výsledok z viacerých dôvodov. Jedným 

z dôvodov bolo to, že niektoré vysoké školy umelo navyšovali počty študentov, čím dostávali 

vyšší objem finančných prostriedkov z ministerstva, my sme však uvádzali relevantné údaje. 

V roku 2016 odňalo ministerstvo na základe zistených informácií prostriedky daným vysokým 

školám a prerozdelilo ich medzi univerzity, ktoré uvádzali správne údaje. Tým získala TU 

navýšené finančné prostriedky. Ďalším dôvodom kladného výsledku je to, že univerzita získala 

ďalšie mimoriadne prostriedky v rámci dodatkov k zmluve o poskytnutí dotácie prostredníctvom 

ministerstva školstva, ďalším faktorom boli tiež realizované šetriace opatrenia, investičné akcie 

plánované v roku 2016 avšak dokončené až v 2017, čo spôsobilo časové rozlíšenie príjmov 

finančných prostriedkov a pod.   

 

Doc. Jurčová z PF TU sa v rámci diskusie zaujímala o činnosť centra jazykov TU a aké 

má výsledky. Prorektorka pre vzdelávanie ozrejmila, že realizovala analýzu vyhodnotenie 

efektivity centra, pričom prišla k záveru, že centrum funguje v strate. Na základe výsledkov 

analýzy Grémium rektora TU rozhodlo o ukončení pracovného pomeru s riaditeľkou centra dr. 

Kotlebovou k 31. 8. 2016, pozícia je doposiaľ neobsadená, avšak situácia si nevyžaduje jej 

obsadenie. Činnosť centra zabezpečuje Mgr. Rafajdusová pod priamym vedením prorektorky.  

 

Dr. Varga ďalej požiadal o informáciu o  personálnom audite, ktorého realizáciu vedenie 

univerzity zvažovalo. Prorektor doc. Majdan oboznámil, že univerzita realizovala prieskum trhu 

na zabezpečenie externého auditu a následne členovia Grémia rektora TU zvolali pracovné 

stretnutie s vybranou spoločnosť. Výsledky tohto stretnutia však nenaplnili ich očakávania 

a vzhľadom na finančnú náročnosť, ktorú by realizácia externého auditu predstavovala, upustili od 

realizácie externého personálneho auditu. Kolégium rektora sa v rámci ostatného zasadnutia 

uznieslo na vzniku rady pre ekonomický rozvoj univerzity, ktorá bude v rámci svojej činnosť 

riešiť takisto oblasť efektivity ľudských zdrojov.  

  

V súvislosti s prerokúvaním výročnej správy o hospodárení sa následne rozvinula 

rozsiahla diskusia, do ktorej sa postupne zapojili doc. Hladký z PdF TU, dr. Jeník z TF TU, dr. 

Balážová z PdF TU, doc. Laclavíková z PF TU, doc. Botíková z FZaSP TU, dr. Závodný z PdF 

TU a samozrejme členovia vedenia univerzity.  

 

Po ukončení obsiahlej diskusie členovia AS TU pristúpili k hlasovaniu a prijali 

nasledovné uznesenie: 
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Uznesenie AS TU 2R-9/27042017 
AS TU schvaľuje Výročnú správa o hospodárení TU v Trnave za rok 2016 v predloženom znení.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:         32 

za:             28          

proti:                0      

zdržal sa:           4 

Predsedníčka AS TU konštatovala, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

 

Bod 7 – Návrh rozpočtu TU v Trnave na rok 2017 

 

Predsedníčka AS TU informovala, že podľa § 9 ods. 1 písm. f) zákona o vysokých školách 

schvaľuje AS TU na návrh rektora rozpočet univerzity. Podotkla, že jej neboli písomne doručené 

žiadne pripomienky k predloženému návrhu. Vyzvala rektora TU ako predkladateľa, aby priblížil 

návrh rozpočtu, pričom rektor univerzity požiadal o zdôvodnenie kvestora univerzity ako 

zodpovedného za zostavenie rozpočtu.  

  

Kvestor univerzity informoval, že návrh rozpočtu bol prerokúvaný a schválený na 

zasadnutí Grémia a Kolégia rektora TU a členom AS TU bol zaslaný v podobe, v akej bol 

schválený danými orgánmi univerzity.  

 

V úvode otvorenej diskusie k predloženému návrhu vystúpil doc. Holý z PdF TU, ktorý 

všetkým prítomným prečítal list vedúcich katedier PdF TU adresovaný rektorovi univerzity. 

Uvedený list tvorí prílohu č. 1 k tejto zápisnici. V súvislosti s obsahom listu vznikla diskusia 

medzi zástupcami PdF TU a členmi vedenia TU.  

 

Dr. Balážová z PdF TU namietala krátke časové obdobie na oboznámenie sa 

s predloženým návrhom rozpočtu. V súvislosti s potrebou odbornejšieho oboznámenia sa 

s jednotlivými časťami rozpočtu navrhla v zmysle § 7 Rokovacieho poriadku AS TU vytvoriť 

odbornú komisiu z radov AS TU. Predsedníčka AS TU v tejto súvislosti uviedla, že ak by 

schváleniu rozpočtu mali predchádzať výsledky činnosti komisie a spolupráca s orgánmi 

univerzity, vyžadovalo by si to dlhšie časové obdobie, čo by mohlo podstatným spôsobom 

skomplikovať fungovanie univerzity v podmienkach rozpočtového provizória. Avšak AS TU 

môže schváliť vytvorenie tejto komisie pre potreby nasledovných rokovaní a schvaľovania 

najbližšieho návrhu rozpočtu. Navrhla v tejto súvislosti prerokovať túto záležitosť v rámci bodu 

Rozličné, s čím členovia AS TU súhlasili.  

 

Doc. Jurčová z PF TU sa v rámci diskusie chcela informovať, aké má univerzita plány 

s budovou kina Sloboda, ktoré má univerzita vo vlastníctve. Kvestor univerzity informoval, že na 

budovu bol vyžiadaný architektonický posudok, ktorého výsledkom je, že budova je v stave, ktorý 

vyžaduje jej výraznú rekonštrukciu, alebo zbúranie, čo predstavuje porovnateľné náklady. 

Najzásadnejší problém predstavuje balkón, ktorý je v havarijnom stave, rekonštrukcia celej 

budovy si však vyžaduje nemalé náklady, na čo univerzita prostriedky nemá. K definitívnemu 

rozhodnutiu ešte vedenie univerzity nedospelo. Rektor univerzity zdôraznil, že univerzita získala 

za veľmi výhodných podmienok do svojho vlastníctva budovu Adalbertinum, čo je významná 

historická budova a práve tieto priestory si vyžadujú nákladnú rekonštrukciu, čo je v súčasnosti 

uprednostnené.  

 

Dr. Závodný z PdF TU žiadal objasniť dôvod, prečo bola z návrhu rozpočtu odstránená 

položka súvisiaca s rekonštrukciou havarijného stavu budovy PdF TU. Prorektor Majdan objasnil, 

že prostriedky na rekonštrukcia budovy neboli v rámci rozpočtu odstránené úplne, ale ponechané 

v rámci Fondu rozvoja, avšak vo výške potrebnej na najnutnejšiu rekonštrukciu, pretože celková 

rekonštrukcia je veľmi nákladná záležitosť. Zdôraznil, že opakovane požadujú financie zo strany 
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ministerstva školstva, aktuálne bola vyhlásená výzva na predkladanie žiadostí o nenávratný 

finančný príspevok v rámci Operačného programu Kvalita životného prostredia, ktorá sa týka 

riešenia energetickej efektivity budov – prorektor objasnil, že v súvislosti s aktuálnym technickým 

stavom budovy PdF TU sa univerzita bude v rámci uvedenej výzvy uchádzať o projekt, a tým sa 

bude snažiť o získanie potrebných finančných prostriedkov. 

 

Nasledovala ďalšia rozsiahla diskusia medzi členmi AS TU a vedením univerzity, 

výsledkom ktorej bol prísľub rektora univerzity, že bude hľadať spôsob zapojenia AS TU do 

tvorby najbližšieho návrhu rozpočtu. 

 

Po ukončení diskusie AS TU prešiel k hlasovaniu a prijal nasledovné uznesenie: 

 

Uznesenie AS TU 2R-10/27042017 
AS TU schvaľuje návrh rozpočtu TU v Trnave na rok 2017 v predloženom znení.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:         31 

za:             18          

proti:                7      

zdržal sa:          6 

Predsedníčka AS TU konštatovala, že bol schválený potrebnou väčšinou hlasov. 

 

 

Bod 8 – Rozličné 

 

Predsedníčka AS TU informovala o zasadnutí predsedníctva AS TU dňa 27. apríla 2017, 

ktoré sa zaoberalo prípravou programu 2. riadneho zasadnutia AS TU. 

 

Dr. Varga ako zástupca AS TU v Rade vysokých škôl (ďalej len „RVŠ“) informoval 

o zasadnutí RVŠ. Uviedol, že predsedníctvo RVŠ zasadalo dňa 24. apríla 2017 a plénum dňa 25. 

apríla 2017 na pôde Žilinskej univerzity v Žiline. Predmetom oboch rokovaní boli materiály 

predložené ministerstvom školstva – Učiace sa Slovensko, návrh novely zákona o vysokých 

školách a návrh nového zákona o zabezpečovaní kvality vysokoškolského vzdelávania. Plénum 

Rady VŠ odhlasovalo nasledujúce závery: 

1. K materiálu Učiace sa Slovensko – Návrh bol označený za nedostatočný, stanovuje množstvo 

cieľov a priorít, pričom sa nezameriava na hodnotu vzdelania, ciele v ňom stanovené nemajú 

zabezpečené finančné krytie.  

2. K návrhu novely zákona č. 131/2002 Z. z. – Návrh na zmenu sankcionovania VŠ, len ak VŠ 

uskutočňujú výučbu predmetov v neakreditovanom študijnom programe, medzi vnútorné 

predpisy VŠ doplniť aj vnútorný systém zabezpečovania kvality, ktorý ma podliehať 

schválenie akademickým senátom, vrátenie sa k dátumu 31. 3. pre účely zadávania údajov do 

centrálneho registra evidencie publikačnej činnosti.  

3. K návrhu nového zákona o zabezpečovaní kvality vysokoškolského vzdelávania – RVŠ 

navrhuje možnosť delegovať určité prvky vnútorného systému kvality na fakulty, 

pripomienky sa týkali kreácie Výkonnej rady Agentúry (zvýšenie počtu zo 7 na 9), možnosti 

odvolať sa proti rozhodnutiam Agentúry z vecných a nielen z procesných dôvodov, posunutie 

dátumu zrušenia akreditačnej komisie na 1.1.2019. 

 

 Predsedníčka AS TU následne vyzvala Bc. Šottníka, zástupcu AS TU v Študentskej rade 

vysokých škôl SR (ŠRVŠ), aby oboznámil prítomných s informáciami z rokovania ŠRVŠ. Bc. 

Šottník informoval, že posledné zasadnutie ŠRVŠ sa uskutočnilo v dňoch 3. – 5. marca 2017 v 

Lučenci. Hlavným predmetom rokovania bol dokument ministerstva školstva Učiace sa 

Slovensko. Okrem toho sa viedla diskusia o Fonde na podporu vzdelávania a snahe ŠRVŠ 

dosiahnuť rovnaké financovanie pôžičiek pre študentov a vyučujúcich (dosiahnuť pomer 50:50). 

Dlhá debata sa viedla o podobe a fungovaní novej Akreditačnej agentúry, a o možnostiach čo 
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najširšieho zapojenia do procesu akreditácie. Prekvapujúca bola informácia o návrhu ministerstva 

školstva o možnosti predĺženia si štúdia pre študentov všetkých stupňov štúdia denného štúdia, a 

to bez akýkoľvek podmienok a úplne zadarmo. 

 

 AS TU sa ďalej na návrh predsedníčky AS TU venoval vznesenému návrhu dr. Balážovej 

z PdF TU týkajúci sa zriadenia odbornej komisie AS TU pre potreby prerokovávania rozpočtu 

univerzity a dala následne členom AS TU na zváženie vytvorenie takejto komisie. Viacerí 

členovia sa zaoberali zložením tejto komisie, čo vyústilo do diskusie s viacerými protichodnými 

názormi. AS TU nakoniec prejavil vôľu vytvoriť takúto komisiu, preto predsedníčka AS TU dala 

hlasovať a AS TU prijal uznesenie:  

 

Uznesenie AS TU 2R-11/27042017 
AS TU schvaľuje zámer zriadiť komisiu pre ekonomické záležitosti univerzity.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:         27 

za:             18          

proti:                0      

zdržal sa:           9 

Predsedníčka AS TU konštatovala, že bol schválený potrebnou väčšinou hlasov. 

 

 

Keďže nik z prítomných nemal žiadne ďalšie námety do diskusie, predsedníčka AS TU 

diskusiu uzavrela a s poďakovaním za účasť na 2. riadnom zasadnutí AS TU zasadnutie ukončila.  

 

V Trnave, 27. apríla 2017 

 

 

 

 

Schválil:                        Mgr. Katarína Karabová, PhD., predsedníčka AS TU  

  

                                                                   

 

  

Overili:                          PhDr. Andrej Závodný, PhD., člen AS TU  

  

  

  

 

                                       Mgr. Michal Kohút, člen AS TU   

  

 

 

 

Spracovala:                    Ing. Lívia Macášková, tajomníčka AS TU  
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Príloha č. 1 

 

        Trnava 26. apríla 2017 

 

Vaša Magnificencia,  

vážený pán rektor, 

 

uvedomujúc si význam slov universitas (spoločenstvo) a univerzita, zároveň však berúc 

do úvahy zmysel pre spoluzodpovednosť za perspektívu Trnavskej univerzity, ale i obavu, 

vyplývajúcu z dlhodobého trendu poklesu príjmov univerzity ako celku, i z obavy nad stagnáciou 

niektorých procesov v rámci univerzity, dovoľujeme si Vám ako najvyššiemu predstaviteľovi 

univerzity adresovať prejav nášho znepokojenia, ale zároveň na Vás apelovať, aby vedenie 

univerzity iniciovalo kroky, ktoré budú preukázateľne a udržateľne viesť k zvýšeniu efektívnosti 

univerzity ako celku, ale aj jej jednotlivých súčastí. Ako predstavitelia fakulty, ktorá dlhodobo 

významne a solidárne prispieva na zabezpečenie činnosti univerzity ako celku, sa nazdávame, že 

je to naša povinnosť vzhľadom k našim kolegom, študentom, ale z dlhodobejšieho hľadiska aj 

vzhľadom na reálnu perspektívu Trnavskej univerzity ako celku. 

Naša obava vyplýva z dvoch dlhodobých skúseností a obidve súvisia práve s významom 

slova universitas. Prvá vychádza z toho, že universitas ako premyslene a užitočne vyvážený celok 

by mal byť taký vo všetkých svojich zložkách a súčastiach - teda nielen v argumentácii 

solidárnosťou, ale v takej istej miere aj zodpovednosťou a napokon aj zásluhovosťou. 

Vedenie Pedagogickej fakulty Trnavskej univerzity a vedenie jej katedier dlhodobo 

aplikuje model, ktorý dokáže byť užitočne a primerane zásluhovo solidárny k slabším súčastiam 

fakulty - katedrám, ale rovnako aj zásluhový a zodpovedný vo vzťahu k silnejším súčastiam 

fakulty. Jeden ani druhý prístup sa nedá od seba oddeliť, lebo jeden vychádza z druhého a spolu 

tvoria jednotu založenú na objektívnom a overiteľnom posudzovaní tých istých kritérií, a to až do 

úrovne každého jedného tvorivého pracovníka, čo potom umožňuje dosahovať relatívne stabilné 

výkony fakulty. Z verejne dostupných zdrojov (CREPČ, CREUČ atď.), z podielu prínosu 

jednotlivých fakúlt a ich potrieb vo vzťahu k ich prínosom sa ukazuje, že podobný proces 

dlhodobej aj krátkodobej sebareflexie sa neuplatňuje na všetkých súčastiach univerzity, a aj 

z aktuálneho návrhu rozpočtu, ktorý, samozrejme, bude schválený, úplne jasne vyplýva, že už 

teraz univerzita žije na dlh, ktorý sa vyrovnáva z dlhodobo a zodpovedne budovaných úspor 

jednej z fakúlt. Bez ohľadu na to, o ktorú fakultu v tomto prípade ide, pokladáme za dôležité pýtať 

sa Vás, pán rektor, z akých zdrojov a podľa akých kritérií budete zostavovať a predkladať 

rozpočet piatich fakúlt a rektorátu v budúcom alebo nasledujúcom roku a podľa akých kritérií 

vtedy, keď sa táto rezerva minie. Uvedomujú si dostatočne jasne dekani fakúlt, kvestor univerzity 

a ostatní členovia vedenia univerzity, že bez vytvorenia citlivých, ale účinných opatrení takto 

vytvorený rozpočet už bude ohrozovať univerzitu ako celok? Uvedomujú si funkcionári 

univerzity, ale aj radoví tvoriví aj ostatní pracovníci univerzity v čom spočíva jeho rizikovosť?  

Vážený pán rektor, sme presvedčení o tom, že vývin demografickej štruktúry, počtu 

študentov a celkovej efektivity univerzity ako celku si už naozaj veľmi urgentne žiada systémovú 

zmenu, ktorá by mala smerovať k vyššej efektívnosti univerzity a jej súčastí v tých smeroch, ktoré 

môžu ovplyvniť práve ľudia, čo tvoria univerzitu, a to v zabezpečení zvýšenia vedeckej, 

publikačnej, umeleckej a grantovej činnosti, v prípadných zmenách personálneho zabezpečenia 

pracovísk, v zlepšení koeficientu pomeru tvorivých pracovníkov k administratívnym 

zamestnancom, ktorý považujeme za neúmerne vysoký vzhľadom na štandardné univerzity, ale 

takisto pomeru tvorivých pracovníkov k študentom jednotlivých odborov. Hovoriť 

v jednotlivostiach o rezervách univerzity, ktorú všetci pokladáme za svoju, je na tomto mieste 

zbytočné - ako ľudia žijúci a pracujúci na tejto univerzite ich poznáme všetci, len podnes sa 

nenašla vôľa napriek existencii systému hodnotenia kvality na ich realizáciu. 

Sme presvedčení o tom, že prijatie a uplatňovanie podobných opatrení, ktoré už najmenej 

osem rokov aplikuje vedenie Pedagogickej fakulty, nájde odozvu nielen v ozdravení 

a stransparentnení spôsobu financovania univerzity a jej súčastí, v zlepšení pocitu istoty 

kvalitných pracovníkov, ale najmä bude viesť k stabilizácii univerzity ako celku, hoci pokladáme 
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za potrebné pripomenúť, že aj výsledky takýchto opatrení neprídu o rok či dva. No čím neskôr sa 

začnú realizovať, tým budú výsledky opatrení slabšie, no na druhej strane budú aj bolestnejšie.  

Nazdávame sa, že v celej situácii pritom ide len o prezentovanie jasného a zrozumiteľného postoja 

vedenia univerzity, ochoty a odhodlania zodpovedne začať riešiť neblahú situáciu univerzity 

vtedy, keď sa ešte riešiť dá. 

Aj naša druhá skúsenosť súvisí s chápaním slova universitas a s jednotou solidárnosti 

a zodpovednosti. Znepokojuje a demotivuje nás, že súčasť univerzity, ktorá zodpovedne získava, 

zodpovedne čerpá a zodpovedne šetrí finančné zdroje, v konečnom dôsledku na svoj zodpovedný 

a autoregulačný postoj dopláca. Napríklad tým, že vedenie fakulty svojím zodpovedným 

rozhodnutím neprijalo možnosť nájmu budovy MTF STU na Paulínskej ulici pre jeho finančnú 

náročnosť, alebo tým, že aj pre neadekvátnu a neúnosnú mieru spolufinancovania rektorátu 

a ďalších súčastí univerzity nemáme zdroje na rekonštrukciu budovy, ktorá je v havarijnom stave. 

Preto sa musíme pýtať aj na to, pán rektor, ako sa teda chápe solidárnosť a zodpovednosť aj 

z opačného pohľadu, teda v pohľade universitas a univerzity na takmer existenčné potreby 

Pedagogickej fakulty...  

 

Vaša Magnificencia, vážený pán rektor Trnavskej univerzity.  

Univerzita sa v tomto roku hrdí štvrťstoročím od obnovenia pôvodnej Trnavskej 

univerzity. Jej život sa podobá tomu bežnému ľudskému, veď aj on v sebe spája okamihy 

symboliky výročí s tými reálnymi, žitými, bytostnými faktmi. Veríme, že pripomenutie si tohto 

výročia nebude len symbolickým deklarovaním historickej úlohy univerzity a vzhľadom na dianie 

v ostatných rokoch aj jej nie úplne jasných vízií v systéme slovenského vysokého školstva 

a perspektívy univerzít v Trnave, a že nebude len zaslúženým, ale predsa len formálnym 

laudáciom s retrospektívnou intencionálnosťou. Sme presvedčení o tom, že už dnes musí byť aj 

jasným deklarovaním otvoreného, sebakritického a konštruktívneho dialógu vnútri univerzity o jej 

perspektíve a procese zefektívnenia jej činnosti v záujme jej prežitia minimálne aj v ďalšom 

štvrťstoročí.  

Obraciame sa preto na Vás so žiadosťou, Vaša Magnificencia, zastupujúc pritom aj 

ďalších tvorivých zamestnancov Pedagogickej fakulty TU, aby ste v rámci svojich kompetencií i 

osobných možností iniciovali v orgánoch univerzity začatie partnerského, pritom diskurzívneho, 

efektívneho a konštruktívneho dialógu, založeného na presnej analýze, úprimnej identifikácii 

cieľov a opatrení, ktoré majú zabezpečiť stabilizáciu zdrojov univerzity a najmä zreálnenie 

potreby ich čerpania vzhľadom na objektívne potreby univerzity, a zabezpečiť tak spravodlivú, 

objektívnu a obhájiteľnú solidaritu súčastí univerzity vrátane rektorátu a v konečnom dôsledku aj 

naplnenie pojmu universitas v jeho skutočnom zmysle.  

Znepokojenie, ktoré sme sa Vám usilovali predstaviť v našom spoločnom liste, 

prezentujeme v podobe žiadosti. Vznikla ako dôsledok dlhodobejšieho vnímania a naznačovania 

„slabých miest“, ktoré sa pri zostavovaní rozpočtu na rok 2017 ukázali ako natoľko závažné, že 

ďalšie odsúvanie systémových racionalizačných opatrení už neznesie žiaden odklad.  

Aj preto, že situáciu možno na rozdiel od niektorých predstaviteľov univerzity vnímame 

už ako naliehavú, budeme sa v tejto súvislosti nástojčivejšie zaujímať o ďalší postup vedenia 

univerzity a jej súčastí prostredníctvom volených predstaviteľov Pedagogickej fakulty 

v jednotlivých orgánoch univerzity a budeme otvorene diskutovať o potrebe nastavenia 

spoločných, verifikovateľných, a tým aj spravodlivejších kritérií na výklad pojmu universitas, 

ktoré by mali viesť k zvýšeniu transparentnosti procesov a dôvery medzi jednotlivými súčasťami 

univerzity, ale najmä k minimalizovaniu alternatív jej možného existenčného ohrozenia. 

 

 

S úctou 

 

 

doc. akad. mal. Blažej Baláž, 

vedúci Katedry pedagogiky výtvarného umenia 

 

doc. PhDr. Jana Bérešová, PhD. et PhD., 
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vedúca Katedry anglického jazyka a literatúry  

 

prof. PhDr. Ľubomír Held, CSc., 

predseda Akademického senátu Pedagogickej fakulty Trnavskej univerzity, 

vedúci Katedry chémie 

 

doc. PhDr. Juraj Hladký, PhD., 

podpredseda Akademického senátu Trnavskej univerzity, podpredseda Akademického senátu 

Pedagogickej fakulty Trnavskej univerzity, vedúci Katedry slovenského jazyka a literatúry 

 

doc. PaedDr. Ondrej Kaščák, PhD., 

vedúci Katedry školskej pedagogiky 

 

prof. PhDr. Ing. Blanka Kudláčová, PhD., 

vedúca Katedry pedagogických štúdií 

 

PaedDr. Viera Lagerová, PhD., 

vedúca Katedry nemeckého jazyka a členka Akademického senátu Pedagogickej fakulty 

Trnavskej univerzity 

 

PaedDr. Milan Pokorný, PhD., 

vedúci Katedry matematiky a informatiky 

 

prof. RNDr. Alfréd Trnka, PhD., 

vedúci Katedry biológie 

 

Mgr. et Mgr. Art. Barbara Balážová, PhD., 

členka Akademického senátu Trnavskej univerzity 

 

Mgr. Martin Brestovanský, PhD., 

člen Akademického senátu Trnavskej univerzity 

 

doc. RNDr. Dušan Holý, CSc.,  

člen Akademického senátu Trnavskej univerzity 

 

PaedDr. Andrej Závodný, PhD.,  

člen Akademického senátu Trnavskej univerzity a člen Akademického senátu Pedagogickej 

fakulty Trnavskej univerzity 

 

 

 


